
Formandens beretning 23/24 fra 1.8.23 til 31.7.24 

I dag afholder vi så generalforsamling for regnskabsåret 23-24. Jeg vil fortælle jer lidt om årets 

gang i seniorklubben. Først vil jeg starte med, at vi mindes de 3 personer der er døde i løbet af året, 

der er gået.  

Otto Egedal, Inge Nielsen og Norma Petersen.  

Vil I rejse jer så vi kan mindes dem med 1 minuts stilhed. Tak – æret være deres minde.  

Det er seniorklubbens 28. beretning. Der er i dag 218 medlemmer i seniorklubben, heraf 8 

æresmedlemmer på 90+, og det er der, man bliver kontingentfri. 

Jeg vil betegne det som et år med mange aktiviteter, så som 4 fester i løbet af året. Der har været 

musik til et par af festerne, og de andre fester har vi selv stået for underholdningen. Der har også 

været udflugter i året, der er gået. I modsætning til sidste år, har vi ikke aflyst nogen busture i år. Vi 

lavede en ændring sidste år, hvor vi besluttede i bestyrelsen at betale for bus og chauffør, men at 

medlemmerne selv skal betale for mad, drikkelse og entreer. Det ser ud som om, missionen er 

lykkedes med dette valg af betaling.  

Udfordringer med IT-lokalet 

I løbet af året har vi haft nogle udfordringer som især er gået ud over IT-holdet. Borgerforeningen 

har været nødt til at udskifte vinduer i IT-lokalet og i rummet hvor aktivitetsgruppen sidder. Vi håber 

alt dette er på plads og i orden, når vi starter den nye IT-sæson op til oktober.  

Mandagshold 

I januar måned fik vi endelig stablet et mandagshold på benene igen efter at der i en lang periode 

ikke har været nogen. Vi kan dog godt bruge lidt flere friske mænd og kvinder på holdet, da der er 

mange ting, der skal vedligeholdes. Arbejdsholdet tjener timer ind til betaling af husleje for 

seniorklubbens lokale.  

Det er Bruno som leder mandagsholdet, men det kan også være en anden hverdag, hvis der er flere 

der kan der.  

Gelsted Marked 

Vi har haft nogle travle dage/ uger op til årets Gelsted Marked, som lige er løbet af stablen. En stor 

tak skal lyde til dem, som har bagt kager, hjulpet til med rengøring af borde, stole, køleskabe m.v. 

samt rengøring af vores dejlige lokale, så vi kan møde ind til et rent og indbydende lokale.  

Busudflugt: 

Vi har i 2023 – 2024 haft en bustur til Tranekær Slot. Der var mødt 50 glade og forventningsfulde 

seniorer til busudflugt. De havde medbragt det gode vejr lige fra morgenstunden. Vi kørte med 

Haarby Busser fra Holmegaarden kl. 08.30. De havde sendt en hel ny bus til os. Vores chauffør, 

Karsten var fantastisk til at køre bussen. Han fik afprøvet sin kunst i at bakke med bussen på smalle 

veje og igennem alléer. 

Turen gik til Tranekær Slot, hvor vi fik en rundvisning på slottet. Det var slotsfruen selv, der fortalte 

om slottet og familiens historie. Det var meget interessant og spændende at høre om, og 

spørgelysten var stor. 

Efter besøget på Tranekær Slot kørte vi til Brejning Mølle, hvor vi fik en fantastisk middag bestående 

af kalvekød, sødt, surt, kartofler og rigtig god sovs til. Desserten var islagkage. 

Vi sluttede dagen af med en sejltur på Svendborgsund. Vi gik om bord på M/S Helge i Troense, og 

derfra sejlede vi en rundtur i ca. 1 1/2 time. 

Løvfaldsfest: 

Der var mødt 69 glade og festklædte seniorer til Løvfaldsfesten. Allerede fra kl. 11 begyndte 

gæsterne at finde sig en plads. Bordene var smukt pyntet med efterårsblomster, grå duge og flot 

foldede rosa servietter. 

Alt var klar, og kl. 11.50 kom de fra Kasper (Aarup Kro) med de mange wienerschnitzler med 

brasede kartofler, ærter, peberrod og ”drengen”. Alt var meget velsmagende. Schnitzlerne var 

kæmpestore, så vi skar dem over før servering. Ingen klarede at spise en hel schnitzel. 

Desserten var gammeldags æblekage, som Nete havde lavet. Alt var meget vellykket.  



Birgit Holm + Per gav en lang række numre, og de var rigtig gode til at få folk med. Alle sang med 

på de skønne sange. Stemningen var helt i top. 

Julefesten:  

Der mødt 80 festklædte seniorer op til julefrokosten. Der var dækket flot op med blomster, lys og 

juletræ for at gøre det hele så hyggeligt som muligt. Maden fik vi igen i år fra Kokken og Jomfruen. 

Det var en traditionel julefrokost med sild, lune retter og kolde retter samt risalamande til dessert. 

Festen begyndte med at Gelsted Skoles kor gik Luciaoptog for os og efterfølgende sang forskellige 

julesange i ca. ½ time. De var rigtig dygtige, og det lød rigtig flot. Stor tak til Luciakoret og deres 

sanglærer Sofie Amalie.  

Der var kage, sodavand og godter til dem efter deres optræden.  

Vi fortsatte selv med en sang, mens der blev sat mad på bordet, så vi kunne begynde festen  

for de fremmødte seniorer. Der var fra begyndelsen en god stemning og snakken gik lystigt hen over 

bordene.  

Dilettant: 

Dilettanterne opfører: ”LAURAS ØKOLOGOSKE DATING OG WELNESSCENTER”.  

Udover at se dette spændende og sjove stykke, var der kaffe, boller, lagkage og mulighed for at 

købe lotteri. 

Forårsfesten: 

Forårsfesten blev noget anderledes, fordi vi havde fået Hanne Hviid til at lave lækkert smørrebrød til 

os. Vi startede med sild og snaps, så smørrebrød og sluttede af med kaffe og Netes skønne 

småkager.  

Bordene var holdt i smukke, sarte forårsfarver med kunstfærdigt foldede servietter. Birthe ka’ bare 

det der. Erik Pedersen og Peter Hansen sørgede for smukke, gule blomster til bordene, og vores tro 

hjælpere sørgede for, at rammerne var på plads. 

Hans Henrik fra Assens sørgede for den helt rigtige stemning. Folk sang med og klappede rigtig 

meget. Ja, der blev også danset. På et tidspunkt var der hele 3 smede på gulvet. 

Foredrag med Karsten Lauersen: ”Også dine stjerner”. 

Karsten Laursen fortæller: ”Om det at være født og vokset op i Gelsted fra 1945 og til 1963. 

Foredraget tager udgangspunkt i Holmegården, som ligger kun 200 meter fra Karstens fødehjem, og 

hvordan det var at være barn på denne tid.  

Foredraget tager udgangspunkt i den bog, han fik udgivet for fem år siden, og som hedder:  

”Også dine stjerner”. 

I romanen spiller Holmegården en central rolle. Holmegården fylder også godt i barndommen. 

Karstens foredrag var meget interessant for os, som er født her og har vores daglige gang her. Der 

var mange ting, vi kunne nikke genkendende til. 

Aktivitetsgruppen:  

Aktivitetsgruppen havde arrangeret en tur til Mandø. Vi havde en dejlig dag med godt vejr, højt 

humør og rigtig god mad og underholdning på spisestedet af kroejeren og familien. Da vi havde 

spist til middag, var der en guidet rundvisning, hvor en af de lokale fortalte noget historie om 

Mandø. Det var alt sammen meget interessant.  

Da regnestykket for mad og traktortur m.m. var gjort op, var der 38 kr. i overskud, som blev givet 

til klubkassen. Tak til aktivitetsgruppen for et godt arrangement., og tak for pengene.  

Grillfesten: 

Grillfesten 12.6.24 Sædvanen tro har vi afholdt vores årlige grillfest inden sommerlukningen i 

klubben. Jørn Erik har igen i år lavet perfekt grillet grisekød og kalvekød. Et hold af frivillige har 

hjulpet os med at lave salaterne.  

Vi var 62 personer til spisning. Der var en god stemning fra start af. Humøret var højt, og der blev 

sunget godt med på sangene fra sanghæftet, og der var flere sangønsker, der blev opfyldt.  

Jørn Erik hjalp os igennem alle sangene og var en rigtig god forsanger.  

Vi afsluttede dagen med kaffe og rabarberkage med rigeligt flødeskum. Det var Nete, der stod for 

desserten.  

Til alle årets fester har der været Lotto. Der udloddes Vin, Kaffe og Chokolade.  



IT- undervisning: 

Der har været udfordringer for IT- holdet i år på grund af udskiftning af spær og vinduer i IT- 

lokalet. Vi beklager meget de gener, der følger med reparationen af lokalet.  
Hjemmesiden:  

Aage Scheel laver og opdaterer vores hjemmeside med sidste nyt hver uge. Det er en fantastisk flot 

hjemmeside, han har lavet. Den er flittigt besøgt. Det sidste år har hjemmesiden haft 187.331 

besøg fra hele verden og 15438 besøg fra Danmark. Så hvis I ikke allerede har været inde og se 

seniorklubbens hjemmeside, så kan det anbefales, at I gør det.  

Badminton: 

Vi har et hold med 18 (23) deltagere i badminton. Der bliver spillet i hallen hver fredag fra kl. 9 til 

10. Der er god stemning, og der bliver byttet rundt. Der flyver mange sjove kommentarer rundt i 

lokalet. Hygge er meget vigtigt for os; men vi skal selvfølgelig helst have sved på panden også. 

Efterfølgende er der kaffe i cafeteriaet. Ofte er der lidt godt til ganen, da fødselsdage ikke skal 

forbigås. Kom frisk! Der er altid plads til nye medlemmer. Medbring ketsjer og indendørssko, så 

kører det. 

Mandagshold: 

Mandag den 22.1.24 startede mandagsholdet op igen. Det er Bruno, som forestår arbejdsholdet/ 

arbejdsopgaverne, som skal udføres. Vi håber, der er flere, som har lyst til at give en hånd med på 

mandagsholdet. Den indtægt, vi har ved det i seniorklubben, går til betaling af husleje for 

seniorklubbens lokaler. Holdet samles kl. 09.00 hver mandag. I får kaffe og ostemad i løbet af 

formiddagen. Stor tak til Bruno, som står for mandagsholdet. Jeg håber, der bliver mere gang i det 

igen.  

Donationer:  

Tilskud fra Middelfart kommune på kr. 12.006 kr. er blevet brugt til musik til fester og tilskud til 

busudflugter.  

Donation fra genbrugsbutikken: på kr. 3800 kr. og 9555 kr. fra henholdsvis tirsdagsholdet og fra 

genbrugsbutikken. 

Tak til jer, som har arbejdet i genbrugsbutikken og doneret jeres løn til seniorklubben.  

Tak:  

Tak til Gelsted Borgerforening og Genbrugsbutikken for det gode samarbejde. Tak til mandagsholdet. 

I udfører et stort stykke arbejde for borgerforeningen og betaler dermed huslejen.  

Tak til Bruno, som står for mandagsholdet.  

Tak til tirsdagsholdet, som gør en stor indsats for genbrugsbutikken hvor I udfører løbende 

vedligehold Alt dette fantastiske arbejde veksles til kontanter. 

Tak til Anne Grethe for musikken om onsdagen. Vi oplever, at der er flere, der synger med, når der 

er musik til. Så tak for musikken.  

Tak til Jørgen Hollænder Jensen for IT-vejledning.  

Tak til Aage for det flotte stykke arbejde med hjemmesiden og for arbejdet med IT-vejledning.  

Til sidst vil jeg genre takke alle de medlemmer, der har stillet sig til rådighed med den daglige  

opvask og rengøring om onsdagen. Tak til alle dem, som har hjulpet med borddækning, 

servietfoldning, og meget mere ved festerne. Tak til dem, som har bagt kager til Gelsted Marked, 

hjulpet med opsætning af borde og nedtagning igen, rengøring af køleskabe og til dem, som har 

stået i markedsboden. Det har været nogle fantastiske dage.  

Sidst men ikke mindst vil jeg gerne sige tak til bestyrelsen for den store opbakning og den energi I 

lægger i arbejdet. Vi kan ikke lave alt det arbejde, uden vi har en aktivt arbejdende bestyrelse og 

nogle gode frivillige hjælpere i dagligdagen. Stor tak til jer alle.  

 

I år har Nete valgt at stoppe i bestyrelsen. Hun synes, at der må nye kræfter til. Der skal derfor  

lyde en stor tak til Nete for indsatsen gennem alle årene. Det har været dejligt at arbejde sammen 

med dig, og du har styr på maden og alle de ting, som vi andre godt kan glemme i travlheden. 

Bestyrelsen vil hermed gerne sige dig tusind tak for den tid, du har lagt i seniorklubben. Vi håber 

fortsat at se dig som menigt medlem i klubben fremover.  

 

På bestyrelsens vegne 

Inge. 


